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متن پرسش

سلام استاد وقتتون بخیر: سوالی در مورد هوش داشتم: من تا قبل از اینکه از کلام شما بشنوم که

هوش یک موهبت الهی است و به بعضی دادند و به بعضی نه اینجوری بودم که همیشه سعی

میکردم باهوش باشم و باهوشتر بشم و نشون بدم که آدم باهوشی هستم و شدیدا هم موفق بودم.

اما وقتی صحبت شما رو شنیدم انگار آب سردی روی سرم ریختند و این تمایل درونی من از بین رفت

و دیگر نخواستم که باهوش باشم و گفتم خب هرچی هست هست دیگه! یعنی دیگه همتی برای

اینکه نشون بدم آدم باهوشی هستم ندارم. الان یه عالمه سوال در مورد هوش دارم. استاد هوش

چیه؟ اگه بعدی از وجود انسانه چرا تشکیکپذیر نیست؟ لطفا یکم در موردش توضیح بدید. ممنون.

متن پاسخ

 باسمه تعالی: سلام علیکم: نباید بین عقل و هوش خلط کرد. آنچه ارزش دارد و قابل رشد است تعقل

است جهت درک حقایق کلّی که با دنبالکردنِ علومی مثل ریاضیات و یا فلسفه تقویت میشود. ولی

هوش، سرعتِ درک مطلبی است که به طور عادی نیز با سرعت کمتر درک میشود زیرا در هوش، قدرت

حدس انسان قوی است. موفق باشید


